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Høringsuttalelse angående forslag til opprettelse av Kråkvågsvaet-

Grandfjæra-Bjugnfjorden marine verneområde. 

 
Statsnail AS høster i dag ca 50 tonn strandsnegl, 2 tonn kråkeboller samt noe skjell og tang 

innenfor grensene for foreslått marint verneområde. I 2018 omsatte vi for 4 291 000NOK. Et 

forbud mot høsting av bløtdyr og pigghuder vil i praksis bety at vi må legge ned virksomheten. 

Statsnail AS protesterer derfor mot at det skal være et slikt forbud innenfor foreslått 

verneområde. Det foreligger ingen dokumentasjon på at fiske av bløtdyr og pigghuder fører til en 

ekstra miljøbelastning sammenlignet med annet fiske. Et forbud mot fiske av bløtdyr og pigghuder 

er dermed ikke forankret i Naturmangfoldlovens §8. Et slikt forbud vil være grov 

forskjellsbehandling av Statsnail AS og andre fiskere.   

 

Videre vil Statsnail AS informere om at vi gjennom våre kontrakter med grunneiere angående 

høsting på privat grunn er å betrakte som rettighetshaver etter Naturmangfoldlovens § 50. Vi vil 

derfor kreve erstatning for tapt inntekt etter Naturmangfoldlovens § 51 dersom verneforskriften 

legger begrensinger på vårt fiske.  

 

Innledning 

Statsnail AS er et selskap som høster strandsnegl. Vi har høstet 160 tonn sist 3 år. Vi har også høstet 

ca 2 tonn med kråkeboller, samt mer beskjedne mengder sjøpølse, skjell og tang. Vi er dermed 

etablert som selskap innen høsting av en art som er lite utnyttet i Norge (LUR-art). Strandsnegl er 

også en herbivor og derved en lavtrofisk art som kan bidra til økt råstofftilgang fra fiske. Dette er en 

del av «Regjeringa sin strategi for heilårige arbeidsplassar i fiskeindustrien» (Publikasjonskode: W-

0028 N, Nærings og Fiskeridepartementet.) Vår høsting av strandsnegl er nasjonalt viktig da den kan 

bidra til arbeidsplasser i Norge gjennom sanking og oppdrett. Den Skattefunn, RFF-Midt og 

Innovasjon Norge har støttet oss med flere millioner kroner. Vi høste sneglene med fridykking som 

må karakteriseres som en meget miljøvennlig metode.  
Bildet viser hvordan høstingen foregår. 
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Angående foreslått marint vern.  

Vi observerer at det nå skal opprettes et marint verneområde rundt Kråkvågsvaet, Grandefjæra og 

Bjugnfjorden. Videre observerer vi at det foreligger et forslag om forbud mot høsting av levende 

bløtdyr og pigghuder i foreslått vernebestemmelse §4e.  

 

Mesteparten av vår høsting foregår innenfor det foreslåtte marine verneområdet. Vi viser her til vårt 

resurskart der vi har tegnet inn omtrentlige grenser for det marine verneområdet. Vi ber her om at 

man legger merke til tomtegrensene til grunneierne vi har avtale med.    

 
 

Et forbud mot fiske av bløtdyr og pigghuder vil ta bort så mange av fiskeplassene våre at det ikke 

lenger vil være mulig å drive lønnsomt. Siden vi må spørre hver grunneier om tillatelse til å fiske er 

det ikke slik at vi enkelt kan finne nye fiskeplasser. Videre er vi avhengige av store grunne områder 

hvor vi kan høste effektivt. Det krever en betydelig logistikk for å høste 2 tonn strandsnegl i uka. Vi 

er avhengige av å finne hus vi kan leie, plasser til båtene våre, parkeringsplasser etc., og våre 

arbeidere bør ikke ha for lang reisevei da det bare er mulig å plukke i ca 4 timer på fjære sjø i godt 

vær.   

 

Vi har lest Fylkesmannens forslag til opprettelse av vern med rapport nummer Rapportnummer 

2019-8 grundig.  

 

Vi observerer at det ikke gis en begrunnelse for et forbud mot høsting av bløtdyr og pigghuder 

utover side 31 hvor Fylkesmannen skriver: 
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«Tidligere (i noen år frem til 1950) ble det skrapt etter o-skjell med skjellplog i området. Dykkere 

mener å kunne se merker etter plogene noen steder”  

 

Og side 42 hvor Fylkesmannen skriver: 

«Unntaket gjelder ikke skjellskraping, da dette kan ha negativ påvirkning på havbunnen». 

 

Statsnail AS har ingenting imot et forbud mot skjellskraping, men vi finner det betenkelig at man 

bruker skjellskraping som begrunnelse for et generelt forbud mot fiske av bløtdyr og pigghuder.   

 

Vi opplyser også om at Carina Ulsund og Stein-Arne Andreassen som har utarbeidet rapporten på 

vegne av Fylkesmannen tidligere har fattet vedtak mot Statsnail AS det ikke var hjemmel for 

angående plukking av strandsnegl i det foreslåtte marine verneområde. Disse vedtakene har senere 

blitt omgjort av Miljødirektoratet. Vi viser her til sak med referanse 2015/4805-432.6 hos 

Fylkesmannen i (daværende) Sør-Trøndelag. 

 

Statsnail AS stiller derfor spørsmål ved om Carina Ulsund og Stein-Arne Andreassen i denne saken 

handler i henhold til Naturmangfoldloven §8 og Forvaltningsloven §17. Videre spør Statsnail AS om 

Carina Ulsund og Stein-Arne har underliggende motiver for å fremme et forslag om forbud mot fiske 

av bløtdyr og pigghuder, all den tid de fremmer forslaget om forbud mot fiska av bløtdyr og 

pigghuder uten å begrunner det.   

 

Videre påpeker Statsnail AS at et forbud mot fiske av bløtdyr og pigghuder være grov 

forskjellsbehandling av Statsnail AS og andre fiskere. 

 

Ha en fin dag.  

Vennlig hilsen 

 

______________________________________ 

Dr. Ing. Jon Eirik Brennvall 

Styreformann i Statsnail AS  


